
CONSILIUL JUDETEAN NEAMT

PROCES VERBAL
al $edin{ei ordinare a Consiliului Judetean Neamt

din 28 ianuarie, ora 14.00

Lucrdrile qedinlei sunt conduse de doamna preqedinte Emilia Arcan. La qedinl6
padicipd de drept searetan judelului, doamna Daniela Soroceanu, precurn qi qehi
serwiciilor de specialitate din caclrul Consiliului JudeJean.

Doamr.ra Emilia Arcan - Doamnelor qi domnilor consilieri, permiteli-mi s6 declar
deschise lucrdrile qedinjei ordinare a Consiliului Judelean Neam! pentm care ali fost
convocali in conformitate cu prevederile Legii administraliei publice locale nr.
2r5/2001.

La gedin!6 absenteazi domnul vicepregedinte Dan Maaoliu, domr.rul consilier
Gabriel Vigan 9i domnul consilier Gabriel Pavil.

Constatand cA la aceaste qedinld sunt prezettr 28 consilieri judeleni din totalul de
3lconsilieri in funclie, la care se adaugd preqedintele consiliului judelean, declar qedinla
ca fiind legal constituitE.

In conformitate cu prevederile Legii nr.215/2001 a administra{iei publice locale,
supun prea probare conlinutul procesului-verbal al gedinlei extraordinare desfiquratd in
data 8 ianuarie 2016.

Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd'?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi ,,pentru", procesul-verbal a fost aprobat.
In conformitate cu prevederile Legii nr.215/2001 a administraliei publice locale,

supun spre aprobare con{inutul procesului-verbal al qedinlei extraordinare desfi$urate in
dataIIranuanell,lb-

Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi ,,pentru", procesul-verbal a fost aprobat.
Ordinea de zi propusd penhu aceaste gedinJi. este cea publicati in presd qi

comunicati qi dumleavoastrA.
l Proiect de hotdrdre privind aprobarea unui acord de pafteneriat in vederea

realizdrii unui proiect de investi{ii de interes judefean;
2, Proiect de hotdr6re privind emiterea acordului pentru inchirierea unor spalii din

domeniul public a1 Judelului NeamJ;
3. Proiect de hotirfue privind modificarea qi completarea inventarului bunurilor ce

alcbtuiesc domeniul public al Judelului Neam!;



4. Proiect de hoterere pentru modificarea Hotir6rii Consiliului Judelean Neanl
m.264/2015 privind stabilirea taxelor, tarifelor gi amenzilor din competenla de
aprobare a Consiliului Judelean Neaml, pentru anul hscal 2016;

5. Proiect de hotirdre privind aprobarea atribuirii rurei licenle de traseu pentru
efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale in trafic
judelean;

6. Proiect de hotdrdre privind aprobarea documentaliei tebnico-economice aferente
obiectin.rlui de investilii ,,Reabilitare Teahul de joac[ pentru copii" din cadrul
Bibliotecii Judelene,,G.T.I(rileanu" Neaml;

7. Proiect de hotdr6re privind aprobarea actualizdrii unor docunentalii tehnico-
economice aferente unor obiective de investilii de interes judelean gi aprobarea
contribuliei Judelului Nearn! pentru finalizarea acestora;

8. Proiect de hotirdre pentru modificarea Hotdr6rii Consiliului Judelean Neaml nr.
9/2010 privind aprobarea proiectului de interes judelean ,,Management pentru
axiile naturale protejate Lacul Vaduri qi Lacul PAng6rali" si a cheltuielilor legate
de proiecu

9, Proiect de hoterere pentru modificarea Hofixarii Consiliului Judetean Neamt
nt.7212015 privind aprobalea tarifului penhu activitatea de eliminare a degeurilor
la Depozitul judelean de deseuri nepericuloare Girov;

l0.Diverse.
Fa!6 de ordinea de zi ini\iald, propun suplimentarea acesteia cu inc6 4 proiecte de

hotir6re, dupd cum urmeazd,:
l.Proiect de hotexare privind incetarea de drept a mandatului de consilier

judelean al domnului An&ei lgnar;
2.Proiect de hotdrdre pentru modificarea Hotir6rii Consiliului Judelean

Neaml ff. 75/2012 prlindimputemicirea reprezentanlilor Consiliului Judelean Neam{
in cadrul adundrilor generale ale aclionarilor ale agenlilor economici de interes judelean;

3 .Proiect de hofixare privind validarea mandatului de consilier judelean al
domnului Nicolae-Ciprian ENACIIE;

4.Proiect de hotdrdre pentrxl modificaxea Hotdrdrii Consiliului Judelean
Neamf nr.269l2015 privind acordarea de gratuitdli pe mijloacele de transpod in comun
ale Societalii Comerciale ,,TROLEIBUZL,'L" S.A. pentru unele categorii de pensionari,
in anul 2016.

De asemenea, propun ca aceste proiecte si fie analizate primele la ordinea de zi,
urm6nd ca celelalte proiecte sA fie renumerotate corespunzitor.

Supun la vot propunerea de suplimentare a ordinii de zi:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotriv6"?
Se abtine cineva?
Cu 29 voturi "pentru", suplimentarea ordinii de zi a fost aprobati.
Supun la vot proiectul ordinii de zi, cu noua numerotate:
Cine este,, pentru"?



Cine este,,impotriv5"?
Se abtine cineva?
Cu 29 voturi "penhu", ordinea de zi a fost aprobatA.
Inainte de a trece la primul purct, secretaml judelului doregte sd facd o precizare.
Doamna Daniela Soroceanu: Permitelimi sa vA reamintesc c6, in conformitate cu

prevederile legale in vigoare, rlacb aveli un interes personal in problemele supuse
dezbaterii gi votului de astdzi, avefi obligalia sd anunJali la inceputul s,edinlei. Sancliunea
pentnr nerespectarea acestor prer/ederi legale este nulitatea absolutd a hotdrArii adoptate.

I. Proiect de hotirire privind incetarea de drept a mandatului de consilier
jude{ean al domnului Andrei Ignat.

Doamna Emilia Arcan - Invit comisia juridicd sd prezinte raportul de avizare la
acest proiect.

Domnul Adrian Bourceanu - comisia juridicd aviz favorabil
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotirdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd'?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi "pentflr", hotdrArea a fost adoptata.

II. Proiect de hotirire pentru modificarea Hotiririi Consiliului Judetean
Neamt nr. 75/2072 privind imputernicirea reprezentanfilor Consiliului Judefean
NeamJ in cadrul adunirilor generale ale ac{ionarilor ale agenJilor economici de
interes judefean.

Doamla Emilia Aican - Invit comisia juridicd se prezinte rapoltul de avizare la
acesl prolecl.

Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdr6re:
Cine este,,pentru"?
Cine este,,impotrive"?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi "pentru", hotdrarea a fost adoptatA.

III. Proiect de hotirAre privind validarea mandatului de consilier jude{ean
al domnului Nicolae-Ciprian ENACIIE.

Doamna Emilia Arcan - Invit membrii comisiei de validare sd orocedeze la
verifi carea legalitdlii alegerii domnului Nicolae-Ciprian Enache.

Pentru aceaste operaliune, ludm o pauzd de 5 minute.
(pauzd)

Doamna Emilia Arcan - Dau cuvAntul domnului Neculai Pugca$u, pre$edintele
comisiei de validare, si ne prezinte procesul-verbal al acestei comisir.



Domnul Neculai Pu$ca$u - Astd2i,28.01.2016, Comisia de validare aleasd de
Consiliul Judetean Neaml prin HotdrArea nr.68/20l2, cu modificdrile 9i completdrile
ulterioare, a examinat in conformitate cu prevederile art.89, alin.3 qi 4 din Legea
administraliei publice locale rr.2l5/2001, republicate, cu modificirile gi completdrile
ulterioare, legalitatea alegerii unui consilier judelean. Comisia con$ate ce au fost
respectate dispoziliile legale, qi ci nu sunt cazuri de incompatibilitate, fapt pentru care a
hotdr6t sd propund validarea mandatului de consilier judelean a domnului Nicolae
Ciprian Enache. Drept pentru care, comisia semleazi prezentul procesul verbal.

Doamna Emilia Arcan - Supun la vot validarea mandatului domnului Nicolae
Ciprian Enache, cu menliunea cA persoana supusd votului nu voteazi.

Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi "penhu", mandatul de consilier judelean al domnului Nicolae

Ciprian Enache a fost validat.
Supun la vot proiectul de hot6rdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abtine cineva?
Cu 29 voturi "pentru", hot6rArea a fost adoptaG.

Daomna Emilia Arcan - Invit pe domnul Nicolae-Ciprian Enache sE depuni
jur6mAntul prevdzut de lege.

Domnul Nicolae-Ciprian Enache depune jurdmAntul prevdzut de lege.

IV. Proiect de hotirAre pentru modificarea Hotiririi Consiliului Jude{ean
Neam! nr.269l2015 privind acordarea de gratuitiji pe mijloacele de transport in
comun ale Societi{ii Comerciale ,,TROLEIBUZUL' S.A. pentru unele categorii de
pensionari, in anul 2016.

Doamr.ra Emilia Arcan - Rog comisiile se prezinte rapoartele de avizare la acest
proiect:

Domnul Dionisie Dumitraqcu La acest proiect de hotirdre nu-mi voi exercita
votul.

Domnul Dinonisie Dumitragcu - comisia servicii publice - aviz favorabil;
Domnul Neculai Pugcaqu - comisia bu geI - aviz fzvorabi|,
Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridici - aviz favorabil
Domnul Cristian Tomule! - Ag dori si fac o menliune, am propus acest proiect

de hotirAre gi inilial am propus suma limitd de 1000 lei/pensionar. In diculiile pe care
le-am avut, am readus proiechrl cu propunerea de 900 lei/pensinar. Aq vrea ca in
perioada urmetoare, cdnd se mai face o rectificare de buget sb revenim asupra hotdr6.rii
gi sd trecem la limita de 1000 lei.

Doamna Emilia Arcan - Vd mullumesc, o sd avem in vedere la prima rectihcare.



Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdrdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abline cineva?
Cu 29 voturi "pentru" qi o neparticipare la vot (Dumitragcu Dionisie), hotdr6rea a

fost adoptate.

V.Proiect de hotirAre privind aprobare a unui acord de parteneriat in
vederea realizirii unui proiect de investitii de interes judetean.

Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile s6 prezinte rapoartele de avizare la acest
prorect:

Domnul Dinonisie Dumitraqcu - comisia servicii publice qi turism - aviz
favorabil;

Domlul Neculai Puqcaqu - comisia buget - aviz favorabil;

Domnul Cristian Tapalagd - comisia urbanism aviz favorabil;
Domnul Radu Tudorel - comisia sdndtate, activitAf sportive gi de agrement -

aviz favorabil;
Domnul Adrian Bourcear.ru - comisiajuridici - aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdr6re:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotriv6"?
Se abJine cineva?
Cu 30 voturi "penhu", hotaraxea a fost adoptatA.

Vl.Proiect de hotirAre privind emiterea acordului pentru inchirierea unor
spalii din domeniul public al Jude{ului Neam{.

Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile sd prezinte rapoaltele de avizare la acest
proiect:

Domnul Neculai Pugcagu - comisia buget, administrarea patrimoniului - aviz
favorabil;

Domlul Cristian Tapalagd - comisia urbanism aviz favorabil
Domnul Radu Tudorel - comisia sEr.rdtate - aviz favorabil;
Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridici - aviz favorabil.
Doamla Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotirdre.
Cine este,,pentru"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abtine cineva?
Cu 30 voturi "penhu", hoterexea a fost adoptatd.

VII. Proiect de hotir6re privind modificarea qi completarea inventarului
bunurilor ce alcituiesc domeniul public al Jude{ului Neam!.



Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile si prezinte rapoartele de avizare Ia acest
proiect:

Domnul Neculai Pupcagu - comisia buget, administrarea patrimoniului - aviz
Favorabil, cu urmatorul amendament:

Articolul 1 va avea urm6tonrl cuprins :

ART.I : Se aprobd modificaiea qi completarea inventarului bunurilor ce alcbtuiesc
domeniul public al JudeJului Neam!, precum si abrogarea unor pozilii din acesta, astfel
cum a fost atestat prin Hotdrdrea Guvemului n.1.35612001, cu modificdrile qi
completdrile ulterioare, conform anexelor nr.1, 2 qi 3 , care fac parte integrand din
prezenta hotdrdre.

Precrzez cd. anexele vor avea r.mlratorul continut :

anexa I modificiri ale unor pozilii existente in inventax

anexa 2 situalia bunurilor cu care se diminueazi inventar"ul (abrogbri)
anexa 3 - completbri ale inventarului cu noi pozilii.
Domnul Adrian Bourceanu - comisia juridicd aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan- Supun la vot amendamentul:
Cine este ,,penhu"?
Cine este,,impotrivd"?
Se abline cineva?
Cu 30 voturi "pentru", amendamentul a fost aprobat.
Doamla Emilia Arcan -Supun la vot proiectul de hotdrdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivd'?
Se abline cineva?
Cu 30 voturi "pentru", ho&xarea a fost adoptatd.

\{Ifl,Proiect de hotirAre pentru modificarea HotirArii Consiliului Jude{ean
Neam!nr.2642015 privind stabilirea taxelor, tarifelor qi amenzilor din competenta
de aprobare a Consiliului JudeJean Neamt, pentru anul fiscal 2016.

Doamna Emilia Arcarr - Rog comisiile sA prezinte rapoartele de avizare la acest
proiect:

Domnul Neculai Pugcaqu - comisia buget - aviz favorabil;
Domnul Dionisie Dumitraqcu - comisia servicii publice - aviz favorabil;
Domnul Radu Tudorel - comisia culturi, sindtate - aviz favorabil;
Domnul Cristian Tapalagd. - comisia urbanism - aviz favorabil
Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabil.
Doamlra Emilia Arcan - Supur la vot proiectul de hotErAre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este ,,impotrivS" ?

Se abtine cineva?
Cu 30 voturi "pentru", hotdr6rea a fost adoptata.



IX, Proiect de hotirAre privind aprobarea atribuirii unei licenfe de traseu
pentru efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale in
trafic judefean.

Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile sd prezinte rapoafiele de avizare la acest
prolect:

Domnul Dionisie Dumitragcu - comisia servicii publice - aviz favorabil;
Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdrdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivt'?
Se abline cineva?
Cu 30 voturi "penhu", hoterarea a fost adoptata.

X. Proiect de hotlrAre privind aprobarea documentajiei tehnico-economice
aferente obiectivului de investilii ,,Reabilitare Teatrul de joaci pentru copii" din
cadrul Bibliotecii Jude{ene,,G.T.Kirileanu" Neamj.

Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile s6 prezinte rapoartele de avizare la acest
proiect:

Domlul Neculai Puqcagu - comisia buget - aviz favorabil;
Domnul Radu Tudorel - comisia cultur[ aviz favorabrl;
Domr.rul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabtl.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdrAre:
Cine este,,pentru"?
Cine este,,impotriv6"?
Se abtine cineva?
Cu 30 voturi "pentru", hofixaxea a fost adoptat5.

Xl.Proiect de hotirire privind aprobarea actualizirii unor documentalii
tehnico-economice aferente unor obiective de investilii de interes judelean gi
aprobarea contributiei Judelului Neam{ pentru finalizarea acestora.

Doamna Emilia Arcan - Rog comisiile si prezinte rapoafiele de avizare la acest
proiect:

Domnul Neculai Pupcagu - comisia buget - aviz favorabil;
Domr.rul Cristian Tapalagd - comisia urbanism - aviz favorabil;
Domnul Dionisie Dumitraqcu - comisia servicii publice aviz favorabil;
Domr.rul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdrdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este ..imootrivd"?



Se abline cineva?
Cu 30 voturi "pentru", hotarArea a fost adoptata.

XII. Proiect de hotirAre pentru modificarea Ilotiririi Consiliului Judelean
Neamtr nr. 9/2010 privind aprobarea proiectului de interes jude{ean ,,Managemenf
pentru ariile naturale protejate Lacul Vaduri qi Lacul Pdngirafi" qi a cheltuielilor
legate de proiect.

Doamla Emilia Arcan - llog comisiile sd prezinte rapoartele de avizare la acest
prorect:

Domnul Neculai Puqcaqu - comisia buget - aviz favorabil;
Domlrul Cristian Tapalagd. - comisia urbanism gi proteclia mediului - aviz

favorabil:
Domnul Adrian Bourceanu - comisiajuridicb - aviz favorabil.
Domnul Cristian Tomule! Inainte de a trece la vot doresc cdteva clarificlri de la

compartimetul tehnic privind incadrarea ternenului de execulie.
Doamna Emilia Arcan - Doamra director, vA rog.
Doamna Olimpia Adam Nu am finalizat proiectul in perioada de luciditate a

cheltuielilor datorite faptului c6, planul de management pentru ariile natuale protejate
nu a fost aprobat prin Ordin de rninistru, al Ministerului Mediului. Noi am trimis planul
in anul 2014, a unnat o procedurd laborioasd penh'u a obline avize gi de la alte ministere.
Nu a depins de noi. In schimb, avern obligalia sd finalizdm proiectul, altfel ar trebui ca
toate cheltuielile, pe care le-am solicitat $i le-am primit la rambursare, sd le restituim.
Dupd aprobarea planului, prin ordin al ministrului, vom putea finaliza proiectul qi acelea
activitd{i se ridici la suma de 63.000 lei.

Instrucliunea prin care am fost notificali de Ministerul Mediului cu care am
semrat contractul de finanJare a venit in 29.12.2015. Am fost informa{i si prelungim
contractul de frnanlare pdnd.in 30.04.2016. Asta am qi fhcut. Avem act adiliona.l semnat
in data de 31.12.2015, cu prelungirea contractului pAnd la 30 aprilie 2016 9i cu asumaxea
cheltuielilor pdnd la finalizarea proiectului. Nu a linut de noi ca $i institutie, sau de
echipa de implernentare a proiectului sd finalizim p6ni 1a31.12.2015.

Domr.rul Cristian Tomule{ - Proiectul este ini{iat in data de 22.01.2010, mai este
o hotdraxe de Consiliu Judetrean pentru aprobarea unui parteneriat in vederea
modemizbrii proiectului gi in anul 2011 s-au aprobat documentaliile tehnice. Cum a fost
posibild nefinalizarea proiectului in atAlia ani? Mai mult, noi acum practic intrdm in
bugetul judelului Neaml, cu suma caie deja de la 0l ianuarie 2016 a devenit neeligibili.
Nu ar fi normal si proceddm aga cum am procedat qi in decembrie 2015, si recuperim
suma de la cei vinovaJi?

Doamna Olimpia Adam Vinovat in momentul de f4A este Ministerul Mediului,
pentm cA nu au aprobat Planul. Nu am primit observalii la care si nu rdspundem in timp
util.



Domnul Cristian Tomule{-Deci, avem de unde sd recuperim suma sau o cheltuin.r
din bugetul judelului Neamj?

Doamna Olimpia Adam - Nici dumnealor nu sunt vinovali din prisma faptului cd
procedura de aviza.re a unui plarL implicd mai multe institulii. Stiu cb nu au obsewa{ii,
de ex. de la Ministerul Agriculturii. Nu qtim ce alte documente, observalii ar avea de la
alte ministere.

Nu suntem singurii in situalia aceasta. Riscul, in momentul in care semnezi un
contract de finanlare qi sd nul duci la capit, este sd dai toJi banii inapoi pe care i-ai
pdmit.

Domr.rul Cristian Tomule! - Dacb nu implementezi proiectul.
Doamna Olimpia Adam Daci nu finalizS.m proiectul. Pentru faptul cd, noi am

depus planul spre avizare in anul 2014, moment in care planul era finalizat din punctul
nostru de vedere, e dovada faptului cd nu am intdrziat in elaborarea planului, nu a linut
de noi.

Domnul Cristian Tomule{ Am vezut cd. asocierea este cu Primdria comunei
Pdngirali 9i cu o asocialie.

Doamna Olimpia Adam - Elaboratorul Planului e prestator-Lrl angajat de noi ca
institujie. Nu a lost responsabilitatea parlenerilor sd incheie contract cu prestatorul.

Doamla Emilia Arcan l'acem amendament?
Domnul Cristian Tomule{ - Facem amendament.
La art. l, sl6r9itul alin., sd adiugim: "cheltuieli ce ur:1neazd a fr recuperate de la

cei care nu gi-au indeplinit obligaliile date in contractul de lucrdri aferente", pentru ce
existd o cheltuialA, in Consiliul Judelean, in plus fa15 de cea ptevdzut{.

Doamna Emilia Arcar.r - Sd fie obligativitatea aparatului de specialitate sd
rgcupereze suma.

Domnul Neculai Pugcagu - Noi suntem pe limita legii acum qi a tuturor avizelor
care sunt date de la organismele centrale privitoare la aceste fonduri. Nu este rdu nici ce
zice domnul consilier, doar sd adiugim aqa: Consiliul Jude{ean sd aprobe aceastd sum6,
in eventualitatea in caxe Curtea de Conturi sau allii care vin in control gi se imput6, se se
recupereze suma respectivb, doar atata meme cdt noi mergem in cunogtinld de cauzi qi
este corect. , .

Domnul Cristian Tomulet - Intrebarea este, ce se inmmpli 9i peste patru ani, o si
pl6tim?

Domnul Dan Vasile Constantin - Intrebarea e, care hstituJie ne spune cine e

vinovat?
Domnul Cristian TomuleJ - Cum spunea domnul consilier jude{ean Neculai

Puqcaqu, binein{eles Curtea de Conturi.
Domnul Adrian Bourcealru - Obligalia de recuperare a unui prejudiciu derivi

din lege. Deci, daci existd o institulie cu drept de audit, in spetd Cufiea de Conturi care
a descoperit cA este un prejudiciu, sarcina Consiliului Judelean este automat de



recuperarea acestui prejudiciu, prin aparatul tehnic. Deci, p6nd acuma nu este dincolo de
prevederile legii sau peste lege. Existd cadrul legal pentru aqa ceva qi nu vid util si mai
trecem qi noi dincolo de obligalia legald a unei institulii sd-gi recupereze un prejudiciu.
Este opinia mea.

Domnul Cristian Tomulel - Cred cI trebuie fdcut un amendament gi supus la vot.
Domnul Vasile Murariu - Formulati-l.
Doamlra Emilia Arcan - Vi. rog si-l mai formulali o dat6, ca s5. supunem aprobdrii

amendamentul dunrneavoastrb.
Domnul Cristian Tomule! - Art.1. se completeazd cu:"cheltuieli ce urmeazd, afi

recuperate de la cei care nu gi-au indeplinit obligaliile date in contractul de lucrdri
aferente".

Domnul Radu Tudorel - 
-frebuie 

s6. qtim care este institu{ia abilitatd s6 deterrnine
prejudiciul, pentru ce este managementul proiectului, in cazul de fa16 nu $tim cine este
managerul proiectului. Acea institulie abilitatd poate sd determine prejudiciul dupd ce se

incheie proiectul, deci la finalizzrea lui. Nu poate sd o facd inainte. In momentul in care
prejudiciul este stabilit de respectiva autodtate, abia atunci, conform legii suntem
obligaJi, ca gi Consiliu Judelean, sd recuperdm banii. Prejudiciul trebuie determinat.

Dpmnul Cristian Tomulel - Sunt cheltuieli neeligibile.
Domnul Neculai Pugcaqu - In expunerea de motive, eu cred cd se di intr-un fel

rlspuns la problema pe care o ridici colegul nosiu:
"Avand in vedere c5, la data de 2I.12.2015, nu era elaborat ordinal de ministru

privind aprobarea planului de management pentru proiectul Management pentru ariile
natura.le protejate Lacul P6ngirali qi Lacul Vaduri, SMIS 167114 prin Actul adi{ional
nr.8/31.12.2015 s-a aprobat prelungirea duratei contractului de finantare pana la data de
30.04.2016, in scopul aprobdrii planului de management integratat al ROSPA 0125
Lacurile Vaduri gi Pdngdrati qi derulirii activitililor finale ale proiectului".

In asemenea situalie, nu cred ce suntem pugi s[ plStim aceqti 63.000 lei.
Domnul Cristian Tomulel Sunt cheltuieli neeligibile dup6 ianuarie 2016.
Domnul Neculai Pugcagu - Doamna director, ce implicalii sunt? Votam

amendamentul sd fre recuperat prejudiciul, sau rdm6ne a;a, pentru ci el se va rezolva
dupd lege? Aici este temerea domnului consilier, cA peste ani va fi pus in situalia sd se

recupereze doar de la cei 30 de consilieri care voteaze asemenea chestiune. E bine sau
nu e bine?

Doamna Olimpia Adam In nici un caz de la consilierii judeleni care voteazd
aceastd hotdrare.

A fost semnat un contract de finantare pentru realizaxea acestui proiect. Ne-am
asumat semndnd acel contract de finaniare, ftnalizarea proiectului cu asumaxea
cheltuielilor eligibile, neeligibile gi conexe necesare realizirii acestui proiect.
Cofinar.rlarea in cazul de faJd a fost zero. Cheltuielile neeligibile au fost zero. Faptul cd
au fost, din punct de vedere al managementului de proiect, atribuliile managerului de



proiect, in speli doamna Dani<da PAriu, tot ceea ce a linut de apaxahrl tehnic $i de
prestator a fost fecul In septembrie 20 1 4 noi am depus la APM Neaml, apoi la minister
planul. La nivelul RomAniei sunt foarle multe contracte de genul acesta care nu au primit
ordin de ministm.

Suntem pugi in situalia in care dacd nu aprobaii ca fiind neeligibile aceste
cheltuieli si ddm toli banii care ri-am primit inapoi.

Domnul Cristian Tomulel - Nu aga s-a pus problema. Nomal tebuie previzutd
suma aceasta in bugetul pe anul 2016 qi plus proiectul pdni la sf6rqit. Problema este de
cheltuielile neeligibile care nu au fost trecute in proiect. Deodati de la I ianuarie au
devenit cheltuieli neeligibile, care normal afecteazd bugetul judeiului Neam1.

Doamna Olimpia Adarn - In anul 2010 cdnd a fost semlrat contractul de finan{are,
era evident cE la acel moment se va finaliza procedura de aprobare a Planului de
mar.ragement p6.ni in anul 2014, in nicrun cazin 2015.

Din picate, de la Comisia Europeand, singura concesie care s-a flcut a fost aceea
de a fi adjudecali la indicatorii de proiect la data de 30 iunie 2016. Dar, legat de
eligibilitatea cheltuielilor nu au lzcut nici tur abat. Orice cheltuialA care a depdqit data de
31 decembrie, iar pe U.E nu intereseaz6 a cui e vina. Ca suntem noi in calitate de
beneficiari vinovali sau autoritdlile de management, pe ei nu-i intereseaza. In momentul
de fa{d noi, daci spr.rreli de la cine recuperdm prejudiciu, noi ne-am putea adresa in
instar46 impotriva Ministerului Mediului. Noi la ei am depus un plan, am pudat o
coresponden{d de dosare cu ministerele ca sd ne ajute sd objinem avizul.

Domnul Daniel Vasiliu-Macovei A avut i,n temen in momentul in care s-a
depus documentalia penhu avizare, era un termen legal, din cdte qtiu eu 30 de zile.

L-au incilcat?
Doamna Olimpia Adam - L-au incdlcat.
Domnul Daniel Vasiliu-Macovei - Dacd nu punem banii pe masa nu rcrmindm

proiectul. Dacd nu termindm proiectul d6m toli banii care i-am primit inapoi.
Un amendament ar dubla legea inlru-un fel sau altul. In momentul in care noi

avem incheiat proiectul ne-am putea indrepta, pe cale de consecin!6, c6tre instutulia care
nu gi-a respectat prevederile legii pentru acel aviz, termenul legal, qi atunci va h un
proces in care umeaz6 sE decidd dacd se recumereazi sau nu banii.

Nu cred cA este necesal un amendament penhu cA este ca o dublare a legii. E clar
cd in momentul in care eqti prejudiciat te indreptri catre entitatea respectiva care ti-a adus
prej udiciul.

Domnul Cristian Tomulel A fost o hotdrAre de Consiliu Judelean in decembrie,
cu toate ca s-a ifierzrat un proiect european, care a fost explicit in hotdrare cd ne
indreptdm asupra celui care nu a terminat lucrdrile.

Doamna Olimpia Adam - Spre deosebire de contractul de reabilitare, modemizare
de la Liceul Stefan cel Mare, acolo prin grija aparatului tehnic, in contractul de execulie
a lucririlor a fost prev5zut6 acea clauzd, oriceintdrziere din pafiea executantului s6-i fie



imputatd lui. Pe c6.nd aici in conhactul de finarlare din 2010 nu avem prevdzuta aceastd
clatz5,.

In momentul in care prime$ti o finanlaxe nerambursabild te supui regulilor
respective. Ne-am asumat prin {inalizarea proiectului gi pe cheltuiala noasti, cheltuieli
eligibile, neeligibile qi conexe, lloi ca institu{ie nu am gretit cu nimic.

Doamna Emilia Arcan - I)eci nu mai avem nici un amendament?
Domnul Cristian Tomule{ - Nu.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotirdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotriv6"?
Se abtine cineva?
Cu 28 voturi "pentru" 9i i| ablineri (Tomulel Cristian, Costache Lupu), hotirdrea

a fost adoptati.

XIII.Proiect de hotirire pentru modificarea Ilotiririi Consiliului Jude{ean
Neam{ nr,72l2015 privind aprobarea tarifului pentru activitatea de eliminare a
deqeurilor la Depozitul judejean de deqeuri nepericuloare Girov.

Doamna Emilia Arcan - I{og comisiile si prezinte rapoartele de avizare la acest
proiect:

Domnul Dionisie Dumitrascu - comisia servicii publice - aviz favorabil;
Domr.rul Cristian Tapalagii - comisia urbadsm, proteclia mediului aviz

favorabil;
Domnul Neculai Pugcaqu - comisia buget - aviz favorabil, cu rugimintea la

aparatul tehdc, doamna MihaleaL Popa gi domnul director Claudiu P6dure, care se ocupd
de implementare gi aceste lucnnl, obserw6m ugor cd prejul practic este acelagi, chiar daci
s-a redus TVA-u1 cu 4 %o, noi am mArit in conlinut celtuielile cu 4 0/0, respectiv la
combustibil, lubrefianli, energie electricd, piese de schimb utilaje. Deci, trebuie sd fim
foarte atenli ca sA nu cumva s[ uitd.m aceasti chestiune qi sd fim pugi intr-o situalie cAnd
vor veni anumite organisme sd nu putem justifica acesl 4 0/o care ii invocdm cd intra la
materii prime $i materiale.

Domlul Radu Tudorel - comisia culturd, sAnAtate aviz favorabil;
Domr.rul Adrian Bourceanu - comisiajuridicd - aviz favorabil.
Doamna Emilia Arcan - Supun la vot proiectul de hotdrdre:
Cine este ,,pentru"?
Cine este,,impotrivf '?
Se abtine cineva?
Cu 30 voturi "pentru", hotdr6rea a fost adoptatd.
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XIV. Diverse,
Domnul Vasile Nica- Doamni prepedinte, stimaJi colegi, vreau si aduc in disculie

vAlva care este in pres6 privind preluarea unor obiective de la Complexul Muzeal de
cdtre adminisha{ia oraqului Tg.)'tream!. In presi au fos inqirate vrute gi nevrute. P6nd la
ora actuald administraJia oraquLui Tg.NeamJ nu a awt in administrare aceste obiective.
Nu putem fi noi inoimina{i ci. nu am fost buni gospodari.

Cetatea Nearnlului trebuie sd vedem dac6 este trecuta in patrimoniul judelului
dupd anul 2000, cdnd s-a implem entat proiectul reabilitarea Cetdiii, pentru cA pdnd atunci
era a niminui, li atunci s-a tuecut cu forfa, pe l6ngd lege, la Complexul Muzeal Neam1.

De ducerea la indeplinire a proiectului de reabilitare nu ne-am ocupat noi
consilierii, nici administraJia oraqului Tg.Neam!, ci Complexul Muzeal Neam! 9i daci
acum sunt deficien{e in urrra implement6rii programului, trebuie sa cAutdm sA gdsim pe
cei care au respuns direct.

In spiritul prevederilor Legn ru.2l3 /1998, cererea administratiei oragului
Tg.Neam] este corect6. Administralia oragului Tg.Neam! va continua, legal, sd solicite
luarea in administare a Cetdlii NeamJului, a Muzeului Veronica Micle, a Casei
Memoriale Ion Creangd qi a Murzeului Etnografic.

Facem aceasti solicitare in numele administraliei oragului Tg.Neaml, penuu ca
aga este $i mersul european. In lunanoiembrie cAr.rd ne-avizitat domnul Diaconu Mircea,
care ne reprezintd la Comisia Europeand, a specificat clar: rnonumentele istorice care
sunt pe raza localitilii, trebuie sre apa4in6 comuniteiii. Nu se pune problema ca oragul
Tg.Neaml, peste noapte dacd devine proprietarul acestor obiective, sd facd
disponibilizare de personal. Este acelaqi personal, ce suntem ac:uzali cd nu avem
personal. Dar cine a spus cd nu se preia gi personalul?

Noi, deja am inceput o monitorizare pe acest an privind activitatea desfburatA in
cele 4 obiective, sd vedem dacd rezultatele monitorizlrii administraliei locale bat cu cele
ale Complexului Muzeal Neamtr. Deci, vreau sd vE spun cd nu este o problemd finalizatd,
proiectul care l-a iniliat domnul consilier Mircea Pintilie va continua, dar trebuie sd

respectim legea qi ceea ce prevede legeaprivind atribuirea in domeniul public al oragului
Tg.Neaml a celor 4 active din domeniul public al judelului Neam{.

Domnul Cristian Tapalagi - Am luat act de tot ceea ce s-a scris gi discutat in
spaliul public, grupul consilierilor PNL amendeazb ini{iaiiva gi mai mult solicitarea de
a trece in administrarea oraqului Tg.Neam! a celor 4 active. Avem qi argunente pe caxe

o s6 le spun.
l.Nu este precedent in Romdnia. Daci ave{i s6-mi da}i un exemplu, putem sa

facem analizd.
2. Crmoa$tem foa:te biner ci la acest proiect de hotirdre, iniliator este domr.rul

consilier Mircea Pintilie din luna august 2014. Din luna august 2014, pand in prezent s-
au purlat diligen{e cu MinistenLl Culturii. In noiembrie Ministerul Culturii a dat aviz
consultativ, dar pe data de 19.01.2016 s-a intrunit Comisia na1ionald a muzeelor qi
colecliilor gi a luat o hotdrdre qi anume:
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"Comisia nalionali a muzeelor gi coleciiilor a analizat in gedin{a din 19.01.2016
punctul de vedere al Complexului Muzeal Neam! privind compromiterea firncliondrii
instituliei muzeale prin trecerea in administrarea primdriei oraqului Tg.Neam{ a celor 4
unitdJi muzeale aflate pe raza oragului gi anume: Muzeul Ceteatea Neamt, Casa
Memoriald Veronica Micle, Muzeul de Istorie gi Etnografie pi Muzeul Memorial lon
Creangd din Humulegti.

Relin6nd argumentele domnului dr. Gheorghe Dumitroaia directorul al
Complexului Muzeal Neam!, formuleazd prin adresa nr.l5l07 .01.2016 impotriva
reorganiz6rii Complexului Muzeal Neamt prin desprinderea celor 4 uniteli muzeale,
anterior menlionate, reorganizare ce ar compromite buna fimclionare a muzeelor in
cauzd in ansamblul sdu, Comisia Na{ionald a muzeelor qi coleJiilor, a hotdret sA revinb
asupra avizului iniJial, in sensul c[ nu este de acord cu trecerea celor 4 unitdli muzeale

in administrarea Primdriei oragului Tg.Neam!. La data emiterii prezentei hodrari se

revoca avizul anterior".
Din punctul meu de vedere capitolul este incheiat. Haideli se l6sem cele 4 uniteli

acolo unde sunt, haideli sd respectdm legea, iar celelalte argumente pe care colegii mei
le au, domnul Vasile Nica, dorn.rul Mircea Pintilie putem sd le discutim, pinduna alta,
pr.mctual nostru de vedere este .[erm, niciodati la situalia actuala nu vom vota aceaste
decizie.

Domnul Mircea Pintilie - Eu am fost iniliatorul proiectului din 31.08.2015. Am
ldsat atAtea Lni de zile fiindcd tot am fost rugat cd ar fi bine s6 avem un punct de vedere
de la Ministeml Culturii, ar fi bine sd amanam luna aceasta c6 avem prea multe. Daci o
fdceam in luna decembrie era txecut proiectul 9i fird acel semiaviz de care vorbegte
domnul consilier Cristian Tapalgd ca aviz ftnal al Comisiei nalionale a muzeelor gi
colecliilor nu a Ministerului Culturii gi combat ceea ce spune domrul consilier, prin
faptul ce aceste muzee sunt pe raz a ora$ului Tg.Neam]. Situatii similare in lard mai existi
unde sunt doud sau trei complexe muzeale.

Toate aceste edificii sunt pe raza oraqului Tg.Neaml, au fost trecute printr-o
hotdrdre a primuluisecretar din anii "80 in cadrul judefului, hotdr6re care a fost cum era
o hotdr6re comunistS.

De ce oraqul Tg.Neaml nu poate sd aibd un Complex Muzeal? Aceastd disculie a
fost gi cu a.ni in umi cdnd eram chiar la conducerea judelului. Atunci nu am fost de
acord fiindcd conducerea de atunci nu-mi inspira incredere. Nu inseamnd ci acuma sunt
de padea PSD-ului, frindcb prim.arul este PSD, nu inseamni cd m-am flcut gi eu
PSD-ist. Este o conducere care a axAtat cA in trei ani de zile a ficut mult mai mult decdt
s-a flcut in 12 ani inainte.

In ceea ce prive$te stdct Cetatea Neamlului, hindcd stau la 30 de m, $tiu tot ce se

int6mpld acolo, qtiu cum a fost fdcutd Cetatea Neam{ului, gtiu deficienlele din 2009 de
c6nd s-a dat in folosinlA noua investilie cu renovarea Cetdlii Neamlului. Sunt defrcien{e
care nimic nu a frcut Complexul Muzeal in acest sens, sunt infiltralii in cetate, de ce s-
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au inmmplat, faptul c6 administralia de acolo a cetdlii nu administreaza cum trebuie ceea

ce priveqte costurile de intrare, de gestionare a tuturor lucrurilor de acolo.
Am luat la timpul respectiv mdsuri pe linia Consiliului Judelean, s-au pus

numaratori la intraxe, s-au distrus, s-au pus camere de vedere, nu funclioneazdL.

Consider cd autodtatea localS, consiliul local, Primdria Tg.Neam!, fiind mai
aproape ar gestiona mai bine aceste obiective qi cu atdt mai mult ar putea gi doresc

s6-qi facd un Complex Muzeal propriu al oraqului Tg.Neam1, orag declarat turistic de

interes nalional. A avut toate acliunile cultural-artistice care se desfdqoard pe raza
oragului Tg.Neam1, sunt iniliate de primirie. Nu am auzit niciodatA , Complexul Muzeal
sd fi iniliat o acjiune - Zilele Cedlii sau altele.

Me pregatisem pentru suslinerea proiectului, cu toate punctele de vedere trimise
de domnul Gheorghe Dumitroaia, pentru ca.re am o sdme deosebitA pentru felul cum a

lucrat la nivel de jude!. Poate va veni timpul c6nd se va pune pe ordinea de zi proiectul,
azi am cedat, nu eram de acord cu suplimentarea ordinii de zi pentr-r cd nu era aga

urgenld, agtept gedinla ordinari rlin luna februarie.
Orice proiect de hotArare pe care il facem noi, consilierii, trebuie pus pe ordinea

de zi. Se votez6, nu se voteaze a$a este altceva.
Atata am avut de spus, imi suslin in continuaxe proiectul qi rog ca in unndtoarea

gedinia ordinard a Consiliului Jude{ean sd fie pus pe ordinea de zi.
Domnul Cristian Tapalgd Finanlarea acestor obiective prin trecerea lor la

Primdria oragului Tg.Neam!, cine o va realiza? Primdria Tg.Neam! cu banii de la
Consiliul Judelean.

Doamna Emilia Arcan J,lu

Domnul Cristian Tapalagii Din surse proprii?
Domnul Mircea Pintilie - Da.
Domr.rul Cristian Tapalgi - S-a ficut referire, aici in qedin16, de acele infiltra1ii,

mucegai la Cetatea Neamlului. O intrebare pentru domnul consilier Mircea Pintilie:
acas6, in baie, dac6 am o infiltrafie sau mucegai, ii dau aparlamentul vecinului? Cred cd
il fac, intervin in acea problemd flrd sd il dau la altcineva.

Nu mi se par normale argumentele. Punctul nostru a fost foarle clar, dacd nu se

vine cu acele documente, discutalm pe acte gi pe legislalie, nu pe dorinta unuia sau altuia.
Stiu cd iniiiatorul acestui proiect a fost un consilier local al oraqului Tg.Neamtr

domnul Cimpeanu. A fost o hotirAre a consiliului local prin care s-a propus treaba
aceasta, apoi a fost preluati de domnul consilier Mircea Pintilie.

Domnul Vasile Nica - La consiliul loca.l al oragului Tg.Neamtr nu este nici un
proiect de hotErire in acest sens, dar va fi.

Doamna Emilia Arcan - \/d mullumesc domnule consilier, dar vreau sd urgentdm
un pic, pentru cd domnii de la presi se grdbesc sd plece fi in altd parte, avem qi o mic6
conferinld de pres6, dar vreau s6 discutdm acest subiect mai pe larg daci va fi pus pe
ordinea de zi.
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Ceea ce vreau sd vd spun stimali colegi, nu voi pune pe ordinea de zi, sub nici o
form6, nici un proiect de hotdrine daci nu este foarte bine documentat, anexate toate
avizele, toate materialele, astfel 'inc6t s6 fie conform legii.

Domnul Cristian Tapalagd - Domna preqedinte, am inleles cd in conferin{a de
presi, dup[ aceasti qedinld, se discut6 acest subiect?

Doamna Emilia Arcan - Nu neapdrat. Imi doresc ca dupd fiecare $edintA de
Consiliu Judelean , sd ddm posibilitatea pi mass-mediei sd ne pund intrebdri, pentru c6,
nu aqa, suntm plStili din bani publici qi vreau sA a$teptdm intrebirile domniilor lor, pentru
cd in plenul Consiliului JudelearL nu putem se le acceptam intrebdxile.

Domr.rul Cristian Tapalagii PNL qi gupul consilierilor PNL vor face o conferinJi
de presd la sediul paftidului in care este invitati presa 1ocal6.

Doamna Emilia Arcan - Nu are nici o legituri, noi facem aceastE conferinld
pentru cA profitdm de ocazie cd avem alSturi de noi presa scris6, televizatd, cred cd se

cuvine sd stdm in fala domniilor lor, si primim intrebdri 9i noi la rdndul nosfu sd

rispundem.
Dorrnul Costache Lupu Smtem maftori de mai multa vreme, cu totrii, suntem

congtienli de acest adevdr cmd, cd in RomAnia c6nd ceva merge bine, cand ceva este

stabil, trebuie sA se intervini p6rri se distruge.
Mie mi se paxe ce aceastd iniliativE care apa4ine domnului consilier Mircea

Pintilie, intr-un fel a fost lEmuritd anul trecut, colegii igi aduc aminte, c6nd am participat
la o gedinld comund. Consiliul Judelean cu consiliul local Tg.Neam!. Si atunci dupb mai
multe disculii, dupd interventia domnului Cimpeanu qi a altor consilieri care au suslinut
aceasll catze, s-a ajuns la o inlelegere, la un acord. Sb se realizeze rur parteneriat intre
Consiliul Judelean gi consiliul local Tg.Neam! in care atat sustinerea financiard cAt gi

veniturile sb fie impe4ite intr-un anumit fel, anumite reguli care urmau s6 se stabileascd.
Mie mi se pare ci aceastd initiativd qi proiectul de hotdrdre pe care incearci s6-l ini{ieze
colegul nostru Mircea Pintilie, ascude in spate niqte interese.

As wea sd vd dau un exe.mplu: In anul 2009 conducerea Consiliului Judelean gi

conducerea judelului aparfinea unei anumite fomatiuni politice, la Cetatea Neamlului a

fost achiziJionat r.rr aparat thuringer, un dispozitiv de inregistrarea biletelor de intrare in
cetate, la r.reo 400 milioane lei, unde exista qi condi{ia ca societatea care a frlmizal acest
aparat sd fumizeze qi biletele de intrare.

In momentul de falA acest apaxat nu este folosit, pentru cd la vremea respectivd
conducerea Complexului Muzeal a considerat cb e prea mare costul biletelor, adicd vreo
500 mil.lei pe an. Nu stiu daci in momentul de fale aparatul funcJioneazd sau nu.

De la ce societate a fost achizilionat acest apaxat?

Acest proiect de hotdr6re mi se pare total aberant, dacd existi Ministerul Culturii
care are in subordine toate muzeele. toate aceste obiective. de ce si dim in administrarea
consiliului local? Au ei specialigti care sd realizeze o conducere corecti, profesional s6

conduca ceste activit6{i?
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Ce s-a discutat anul trecut ar merita sa stea in atenlia noashd. Un pafieneriat intre
Consiliul Jude{ean qi consiliul local cred ax putea fi luat in discurie, dar nicidecum
trecerea acestor 4 obiective in administrarea consiliului local al oraqului Tg.Neam|

Domnul Mihai Alexandm - Aq vrea si discutIm despre un subiect, care este

punctat gi in presa de asI6zi, vreau si intreb daca Spitalul Judelean de UrgenlA mai este

subordonat Consiliului Jude{ean'?

Am solicitat qi anul trecut un rapofi, dax nu ce am primit la mapd acum 7 luni, un
raport serios suslinut de domnu.l manager de la spitalul judetean, sd ne spuna cum s-au
cheltuit sumele alocate, atat de lMinisterul Sdn66trii, cAt gi sumele alocate de Consiliul
Judelean Neam!.

Domnul Cristian Tomule{ Vreau si fac o propunere pentru gedinla urmetoare,
sd se facd o comisie formatd din consilieri judeleni, ca si vedem la instituliile
subordonate Consiliului Judelezm ce probleme au, cum le putem rezolva, in vederea
intocmirii bugetului pe anul 2016.

Doamr.ra Emilia Arcan Problema este c6, timpul nu ne mai pemite, deja am
pregdtit toate documentele pentlu $edinla extraordinari, care va avea loc pe data de 4
februarie, dar ceea ce spune{i dumneavoaste este foafte important, sA constituim aceastd

comisie, qtiu ci qi anul trecut a1i venit cu aceastd idee, pdnl la unni cu siguranli vom
lucra la acest proiect qi vom conrititui o comisie formati din reprezentanlii ai Consiliului
Judelean din aparatul de specialitate gi consilieri judeteni din r6ndurile noaste, se ne
deplas6m la fala locului sd vederm adevarata realitate. Toate comunicatele de presd pe
care le-am prezentat in mass-media sunt reale.

Domnul Dan Vasile Constantin In luna decembrie 20 1 5 , printr-o adresd a
pregedintelui Consiliului Jude{eem s-a solicitat Spitalului Jude}ean de Urgenld explica{ii
privind nerealizarea programului investilional aferent exerciliului financiar pe 2015.

In momentul in care Consiliul Judelean este condus de doamna preqedinte Emilia
Arcan, lucrurile au intrat intr-o alte dinamici, in sensul ci s-a solicitat cu celeritate C.A.
sd rezolve aceastd problemd. Fi.ealitatea este urmdtoarea, ci p6ni la inceputul lunii
ianuarie noi nu am avut cunoqtinla de solicitdrile Consiliului Judelean privind aceaste

problema. Urmare acestui fapt, a fost convocatd o primi gdin{d a C.A. in care am solicitat
explicalii Comitetului director privind situalia relatatd. ExplicaJiile date nu au fost
insugite de membrii C.A. qi s-a. cerut Comitetului director completaxea gi venirea cu
documente caxe sa probeze tot ceea ce este trecut in aceaste documentalie.

A fost qi a doua qedin{d de C.A. in aceeagi parametrii, nemulJumirea noastra este

legitimd, in sensul ca in acest moment nu avem raspuns pertinent din parlea Comitetului
director.

In cursul zilei de luni ne ,,zom reintdlni, asteptbm din partea Comitetului director
toate documentele. In momentul in care vom gtii qi ne vom face o pdrere despre modul
in care se desfiqoar6 activitatea la Spitalul Judelean de Urgen@, nu am nici un fel de
reticenl6 se fac public acest raport, dupd care il vom inainta preqedintelui Consiliului
Judetean.
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In conformitatea cu Legea nr.95, legea privind descentralizarea in domeniul
sdndtiJii, pregedintele Consiliulu.i Judelean este cel care a incheiat contractual de
management cu managerul Spitalului Judelean de Urgenld. Noi vom prezenta realitatea,
nu ne vom penr.fte sd sugerd.m mdsuri, este la latitudinea preqedintelui s[ analizeze qi si
ia mdsurile de rigoare.

Ceea ce pot sb spun in acest moment, sunt surprins de ceea ce gbsim acolo la
Spitalul Judelean de Urgen!6 qi cred c6 in cel mai scuft timp trebuiesc luate mdsuri
radicale acolo.

Domnul Neculai Pugcagu - Doamna prepedinte, stimali colegi, cunoaqtem cd de
altfel to]i facem pade din C.A. sau din A.G.A. La societdJile comerciale 9i instituliile
subordonate Consiliului Judeleal, in lunile decembrie gi ianuarie s-au discutat qi aprobat
propunerile de buget pentru anul 2016. Ca atare, fiecare dintre noi, evident cA avem o
pdrere despre ce se int6mpl6 la ar:este societili comerciale ale Consiliului Judeleal, cum
de altfel dintr-o primd introspeclie, si noi de la comisia de buget, am reugit sd vedem
aproape toate bugetele de venituri gi cheltuieli de la aceste institulii $i cu ceea ce are
posibilitate la ora actua16 Consiliul Judelean, vreau si vd spun ci o si fim deceptionali
privind proiectul de buget, nivekde vor fi foarte scdzute fa{i de ceea ce a fost anul trecut.

Infu-o asemenea situalie, se va impune cu necesitate in anul 2016, pe baza a ceea
ce noi vom putea aproba in gedinJa extraordinari. de la inceputul lunii februarie,
conducerile de la acele unitef, sii gbseascd surse de crestere a veniturilor, posibilitali de
a se $i autofinanla. Multe dintre ele merg pe aceste subvenlii de la noi, cu sprijinul de la
nivelul judeJului gi nu intotdeauna se implicd cu hotErire pentru a gbsi pe plan local qi
acele sulse de finarlaxe.

La ora actuald avem o inLagine despre ceea ce se solicitd de cetre instituliile gi

societdlile comerciale, va fi un em foarte greu din punct de vedere financiar qi sd nu ne
agteptim, cel pu{in intr-o primd etap6, ca absolut toate problemele, cu care ele se

confrunt6, vor fr gi solulionate. Ilste de datoria noastrd in aceste 6 luni, cdt mai suntem
cu acest mandat, cum gi de altfel a celorlalli care vor veni dup[ 2016, si gdseasca solulii,
si fie depdgite greutl{ile.

Anul hecut am pomit cu un buget de 280 milioane lei venituri qi cheltuieli, s-au
lEcut rectificEri qi probabil, vom incheia undeva pe la 320 milioane lei. Si sperdm cd gi
anul acesta se vor petrece gi vor lua un curs mai normal.

Domnul Parfeni Gigi - Daci tot s-a discutat la acea$A Sedintd privind acorduri de
parteneriat, ag propune si facem un asemenea cord cu Automobil Clubul Rom6n, penhu
a inilia un circuit al Vdii Muntelui, un circuit off-road pentru cd sta-rea drumurilor este
aqa cum este. A$ dori sd facem sii pard un exerciliu de imaginalie, un bolnav traumatizat
caxe este trarspofiat spre Spitalul Judelean de UrgentA pe rm asemenea drum de la Borca
la Piatra Neam!. Si cred eu cd intr-o asernenea situalie, mai ales c6 am discutat azi despre
dezvoltaxea turismului in zon6, mE intreb cd dacd cu asemenea drumuri putem discuta
despre un asemenea obiectiv, cred cd este doar un exerciliu de imagine.

DacA natura a fost darnich cu noi, qi avem, cel pu{in pafiea muntoasi. a judelului
Neaml este extraordinarE, dacd qii realizdrilor socialiste, respectiv Barajul de la Bicaz a
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creat un peisaj minunat p n faptul cd existi posiblitatea ca fiuntea Ceahl6ului sd se

oglindeasci in apa liniqtiti a lacului, cred eu cd nu toatd lumea se poate bucura de
asemenea frumuseti cu asemenea drumuri. Vin cu propunerea, ca si l6sdm deoparle orice
scindare de ordin politic qi sd facen.r lobby, pe un ton imperativ, la forurile centrale ca se

se facd ceva in sensul acesta, alt{'el nu ved ce turism vom face.

Doamna Emilia fucan - Vd mu{umesc domnule consilier, dac[ intenliona]i sd

faceli un proiect gi sd-l promovom in plenul Consiliului Judelean, venili cu toate
documentele gil vom supune aprobdrii. Cu privire la lobby-uri ldsdm pe allii sd faci.

In timpul gedinjei, am primit o petitie din parlea domnului ing.Irimia Stelian qi mI
roagd foa:le mult s6-i acord atenJie gi sd-i dau citire acestei petilii, dar constat cd din
conlinutul acestei peti{ii face referire doar la acuzalii la persoanS, jigniri, g.a.m.d. gi

consider c[ nu trebuie s6-i dau citire.
Nernaifiind alte problemr: inscrise in ordinea de zi, declar inchise lucririle

sedintei.

PRE$EDINTE,
ec. Emilia Arcan

SECRETART-,'L JTJDETT_,'Lrn,
Daniela Soroceaftr

M;,.--

INTOCMIT,

l/illt/ I
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